

In Memoriam

The world of microbiologists was saddened by the loss of Dr. Norman E. Gibbons. A native of Niagara Falls, Ontario, Dr. Gibbons retired from the post of Assistant Director, Division of Biology, of NRC in 1969. He was a figure of international reputation in microbiology, known for his work with halophilic (salt loving) bacteria and the microbiology of stored eggs and meat. His editorship of the 8th Edition of Bergey's Manual of Determinative Bacteriology is noted for the many innovations he introduced.

Canadian science will long remember Dr. Gibbons for his efforts in establishing the Canadian Society of Microbiologists in 1951. He acted both as the Society's Secretary (1951-1955) and President (1959-1960). Later he was instrumental in the Society's sponsoring of the 8th International Congress of Microbiology in Montreal in 1962, becoming that body's Secretary-General.

Dr. Gibbons was a Member of the British Empire and Fellow of the Royal Society of Canada.

In Memoriam

Le monde des microbiologistes a été attristé d'apprendre la mort du Dr Norman E. Gibbons. Natif de Niagara Falls, dans l'Ontario, le Dr Gibbons avait pris sa retraite en 1969 alors qu'il était directeur adjoint de la Division de biologie du CNRC. C'était un microbiologiste de réputation internationale, connu pour ses travaux sur les bactéries halophiles (qui aiment le sel) et la microbiologie des œufs et des viandes de conserve. Les nombreuses innovations qu'il a apportées à la huitième édition du Manual of Determinative Bacteriology, de Bergey, ont été particulièrement appréciées.

La science canadienne se souviendra longtemps des efforts déployés par le Dr Gibbons pour la création de la Société canadienne de microbiologie qui a été formée en 1951. Il en a été successivement secrétaire (1951-55) et président (1959-60). Il a joué un grand rôle dans l'organisation, par cette société, du Huitième congrès international de microbiologie qui s'est tenu à Montréal en 1962. Il devait d'ailleurs en être nommé secrétaire général.

Le Dr Gibbons était Membre de l'Empire britannique et Fellow de la Société royale du Canada.

CUT - DÉCOUPEZ

CARDÉX SECTION E 018376 01
 CISTI
 M 55


 National Research Council
 Canada
 Ottawa, Canada
 K1A 0R6

Conseil national de recherches
 Canada
 Ottawa, Canada
 K1A 0R6

PLIEZ VERS L'INTÉRIEUR

FOLD IN

Canada Post	Postes Canada
Bulk Third Class	En nombre Troisième classe
K1A 0R6 Canada	

IS YOUR ADDRESS LABEL CORRECT?

Please make any needed corrections on form overleaf, clip along the dotted line, fold, fasten and return to us.

If you prefer to use a separate sheet, please ensure that all the information on the label below is included to permit us to retrieve your address record from the computer.

VOS NOM ET ADRESSE COMPORTENT-ILS UNE ERREUR?

Veuillez procéder aux corrections éventuelles sur le formulaire se trouvant au verso, le découper en suivant le pointillé, le plier, le sceller et nous l'envoyer.

Si vous préférez utiliser une feuille séparée, assurez-vous de n'omettre aucun des renseignements figurant dans le bloc-adresse ci-dessous pour que nous puissions extraire de l'ordinateur les données relatives à votre adresse.

CUT - DÉCOUPEZ